
 1

PROTOKÓŁ    Nr IV /2011 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 25 lutego  2011 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana  Ligmana – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1000 ,  zakończono o godz.1220 . 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

 

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 15 radnych. 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman             - Wójt Gminy 

2. Mirosław Karbowski             -  Sekretarz Gminy 

3. Pani Zdzisława Kanicz          -  Skarbnik Gminy 

4. Pani Iwona Ćwiek  - Dyrektor SP GZOZ w Rybnie 

5. Pani Dorota Zielińska - Kierownik GOPS w Rybnie 

 
 

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 

Pan Marian Ligman  – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady  
IV sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz zaproszonych 
gości.   Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach bierze udział 15 radnych , 
co stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia prawomocnych obrad  
i podejmowania prawomocnych uchwał. 

 
 

 
Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad  IV sesji Rady Gminy Rybno. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
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3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  III sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Informacja Samodzielnego Publicznego Gminnego  Zakładu Opieki  
    Zdrowotnej w Rybnie z działalności w 2010 roku. 
6. Sprawozdanie z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
    w Rybnie w 2010 roku. 
7. Podjęcie uchwał w następujących sprawach:  
    1) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy   
         Rybno na lata 2011-2018, 
    2) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2011 rok,  
    3) zatwierdzenia taryf za dostawę wody i odprowadzenie ścieków  do urządzeń  
        kanalizacyjnych  na terenie Gminy Rybno.  
    4) zmiany uchwały Rady Gminy Rybno z dnia 28 października 2010 roku  
        Nr L/49/10 w sprawie określenia na obszarze Gminy Rybno stawek podatku  
        od nieruchomości, zarządzenia poboru podatku od nieruchomości od osób 
        fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia  
        wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnienia od podatku od 
        nieruchomości,  
   5) określenia  wzorów formularzy na podatek od nieruchomości, rolny i leśny, 
    6) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 
        nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez  
        Gminę Rybno. 
    7) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania przemocy w Rodzinie oraz 
        Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2013, 
    8) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu 
        Interdyscyplinarnego w Rybnie oraz szczegółowych warunków jego  
        funkcjonowania, 
    9) nadanie imienia Szkole Podstawowej w Jeglii. 
8. Wolne wnioski i zapytania 
    1. Informacja  na temat  obowiązujących cen drewna w Nadleśnictwie Lidzbark 
        w roku 2011 i związanych z nimi uwarunkowań. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do Pana 
Wójta i radnych  z pytaniem czy ktoś chciałby wnieść zmiany bądź poprawki  do 
porządku obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach  o zwołaniu sesji. 
Pan Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa  
Warmińsko-mazurskiego w sprawie Welskiego Parku  Krajobrazowego. 

Radni nie zgłosili  uwag do zgłoszonego  wniosku przez Pana Wójta o 
włączenie do porządku obrad sesji  powyższego projektu uchwały w związku z 
czym Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek o włączenie 
do porządku obrad  IV sesji Rady Gminy projektu uchwały w sprawie 
uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-mazurskiego 
w sprawie Welskiego Parku  Krajobrazowego jako podpunkt 10  w punkcie 7 . 
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan osobowy Rady 15 radnych 
jednogłośnie 15 głosami „ za ” przyjęła wniosek Pana Wójta Gminy  
o wprowadzenie do porządku obrad IV sesji  powyższego projektu uchwały. 
 
Porządek obrad  IV sesji Rady Gminy po zmianach 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  III sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Informacja Samodzielnego Publicznego Gminnego  Zakładu Opieki  
    Zdrowotnej w Rybnie z działalności w 2010 roku. 
6. Sprawozdanie z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
    w Rybnie w 2010 roku. 
7. Podjęcie uchwał w następujących sprawach:  
    1) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy   
         Rybno na lata 2011-2018, 
    2) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2011 rok,  
    3) zatwierdzenia taryf za dostawę wody i odprowadzenie ścieków  do urządzeń  
        kanalizacyjnych  na terenie Gminy Rybno.  
    4) zmiany uchwały Rady Gminy Rybno z dnia 28 października 2010 roku  
        Nr L/49/10 w sprawie określenia na obszarze Gminy Rybno stawek podatku  
        od nieruchomości, zarządzenia poboru podatku od nieruchomości od osób 
        fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia  
        wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnienia od podatku od 
        nieruchomości,  
   5) określenia  wzorów formularzy na podatek od  nieruchomości, rolny i leśny, 
    6) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 
        nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez  
        Gminę Rybno. 
    7) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania przemocy w Rodzinie oraz 
        Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2013, 
    8) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu 
        Interdyscyplinarnego w Rybnie oraz szczegółowych warunków jego  
        funkcjonowania, 
    9) nadanie imienia Szkole Podstawowej w Jeglii. 
  10) uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa  
        Warmińsko-mazurskiego w sprawie Welskiego Parku  Krajobrazowego. 
8. Wolne wnioski i zapytania 
    1. Informacja  na temat  obowiązujących cen drewna w Nadleśnictwie Lidzbark 
        w roku 2011 i związanych z nimi uwarunkowań. 
9. Zamknięcie obrad. 
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Ad. pkt.  4 
 
  
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z  III sesji Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym  na ustawowy skład Rady 15 radnych w obecności 15 radnych , 
jednogłośnie 15 głosami „ za „   przyjęła protokół z III sesji Rady Gminy. 
 
 
Ad. pkt 5 
 
Informacja Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej  
w Rybnie  z działalności w 2010 roku. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Komisje na wspólnym 
posiedzeniu w dniu 24 lutego br. pozytywnie zaopiniowały przedłożoną przez 
Panią Dyrektor SP GZOZ informację z działalności Zakładu w 2010 roku, po 
czym otworzył dyskusję nad informacją z działalności SP GZOZ w Rybnie  
w 2010 roku. 
Radny Pan Edward Wisniewski  zapytał Pani Dyrektor SP GZOZ jak sprawdza 
się system rejestracji pacjentów po zmianach . 
Czy jest wystarczająca ilość lekarzy w naszym Ośrodku, czy sprawdza się 
spirometr. 
 Pani Iwona Ćwiek – Dyrektor SP GZOZ  odpowiedziała, że sytuacja nieco 
się poprawiła , ale mogłoby być lepiej, gdyby  dzwoniące osoby wysłuchały do 
końca  informacji o zasadach rejestracji. Informacja o sposobie rejestracji, jak 
również dzwonienie w innych sprawach aniżeli rejestracja podano inny nr  została 
wysłana do sołtysów, podana do publicznej wiadomości w BIP, wisi również 
informacja   w Ośrodku Zdrowia. Mimo  upowszechnienia tej informacji pacjenci 
dzwonią na podany nr telefonu  w innych  sprawach aniżeli rejestracja, aby się 
zarejestrować do lekarza. 
W naszym Ośrodku jest zatrudniona wystarczająca liczba lekarzy ostatnio została 
zatrudniona lekarz pediatra Pani  Krystyna Maćkowska, 28 lutego odchodzi od 
nas lekarz ginekolog Pani Radomska, zostanie zatrudniony lekarz ginekolog – 
położnik Pan Sławomir Ławecki. 
Badania spirometrem pozwalają na wczesne wykrywanie zmian w płucach, takie 
badania są już prowadzone. 

Pan Jan Fafiński  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  przedstawił Radzie 
informację z kontroli Komisji Rewizyjnej przeprowadzonej w dniu  
22 lutego br w Samodzielnym Publicznym Gminnym Zakładzie Opieki 
Zdrowotnej w Rybnie. Stwierdził, że Komisja pozytywnie oceniła działalność   
SP GZOZ i podejmowane przez Panią Dyrektor działania dla poprawy 
funkcjonowania Ośrodka. Wyjaśnił, że Komisja nie wydała żadnych zaleceń 
pokontrolnych dla Pani Dyrektor.  
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Następnie przedstawił informację z przeprowadzonej kontroli w Gminnym 
Ośrodku Pomocy Społecznej w Rybnie w tym samym dniu ( sprawozdanie z 
przeprowadzonych kontroli stanowi załącznik do protokołu). 
Radni  nie zgłosili więcej uwag i pytań do przedłożonej informacji z działalności 
SP GZOZ w Rybnie  w 2010r. 
 Rada Gminy jednogłośnie w pełnym składzie Rady 15 radnych  przyjęła 
informację z działalności Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej  w Rybnie  w 2010 roku. 
 
 
 
6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej 
    w Rybnie w 2010 roku. 
 
 
   
              Przewodniczący Rady Gminy  otworzył dyskusję nad sprawozdaniem  
z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rybnie w 2010 roku. 
 Pani  Dorota Zielińska – Kierownik GOPS  ustosunkowała się do  uwag 
Komisji  Rewizyjnej odnośnie podania danych o  środowiskach w których są 
świadczone usługi opiekuńcze, chyba, że dana osoba na to wyrazi zgodę. Mogę 
podać ogólnie ile jest takich środowisk i ile zatrudnionych  pracowników. Ustawa 
o pomocy społecznej i o ochronie danych osobowych  uniemożliwia podanie 
takich danych do publicznej wiadomości. 
 Radny  Pan Andrzej Kornacki zapytał  Panią Kierownik  czy jej zdaniem 
społeczeństwo naszej gminy ubożeje, czy sytuacja się poprawia. Uważa, że 
społeczeństwo jednak ubożeje, a w związku z tym , czy  są zabezpieczone środki, 
by ludziom pomóc, jeżeli zwiększa się bezrobocie to zwiększa się też zubożenie 
społeczeństwa. 
Pani Kierownik GOPS odpowiedziała, że  analizując wysokość środków na 
pomoc społeczną w ostatnich 5 latach  wynika, że wzrasta sukcesywnie wysokość 
środków na zasiłki, ale wynika to głównie ze zmian w zasadach przyznawania 
poszczególnych zasiłków , przez co pokazuje wzrost. w porównaniu da lat 2009-
2010 do stycznia 2011 roku zwiększa się ilość osób ubiegających się o 
jakąkolwiek pomoc, Urząd Pracy nie ma środków na roboty społeczno-użyteczne 
, pogoda również nie pozwalała na pracę  np. w budownictwie stąd dużo więcej 
osób ubiegających się o pomoc aniżeli w analogicznym okresie lat ubiegłych. 
Budżet na zadania obowiązkowe jest niewystarczający w stosunku do potrzeb 
monitujemy o środki i na razie otrzymujemy  potrzebne środki. 
W m-cu lutym wydatkowaliśmy 32.000zł na zasiłki okresowe jest to zadanie 
obligatoryjne,  gmina musiałaby zabezpieczyć te środki ,  do ubiegłego roku było 
to zadanie zlecone teraz jest to jako zadanie własne. W związku z małą ilością 
środków zasiłek  okresowy  przyznajemy na m-c , bo nie wiemy ile będzie 
środków, a to wiąże się z dodatkową pracą. 
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Radny Pan  Jan Fafiński zapytał , czy 19 opiekunek zabezpiecza  potrzeby  w 
zakresie  opieki domowej, czy na dzień dzisiejszy  są większe potrzeby, a  Pani 
Kierownik nie może takiej pomocy zabezpieczyć. 
Pani Kierownik GOPS odpowiedziała, że nie spotkała się z uwagami, że ktoś nie 
otrzymał pomocy  opiekunki domowej,  19 opiekunek ma pod opieką 38 
środowisk, kto się zwróci o pomoc opiekunki domowej ,jeżeli jest taka potrzeba 
to pomoc otrzymuje. Są przypadki , że  opieka jest przyznawana małżeństwom  w 
starszym wieku ponad 80 letnim mają po 2-3 godz. opieki jest to tańsza pomoc 
niż umieszczanie takich osób w Domach Pomocy Społecznej, koszt pobyty jednej 
osobo to 3000 zł miesięcznie, a jest to zadanie własne gminy. Z uposażenia osoby   
kierowanej do Domu Pomocy pobiera się 70% , wiadomo jakie są renty lub 
emerytury osób starszych , można negocjować  dopłatę z rodziną, ale jeżeli nie 
ma takiej możliwości różnicę musi dopłacać gmina. 
Radny Pan Andrzej Kornacki  stwierdził, że koszt utrzymania 1 osoby w Domu 
Pomocy wynosi 3 tyś. zł , a jeżeli osoba otrzymuje 800 zł emerytury czy renty to 
jak ma się z tego utrzymać,  jest to problem i ten problem będzie narastał, bo taki 
emeryt zmuszony będzie ubiegać się o pomoc w GOPS. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy te opiekunki co mają mniej godzin 
opieki, na jaka część etatu są zatrudniane. Czy są osoby z terenu gminy są 
umieszczone w Domu Pomocy Społecznej. 
Pani Kierownik GOPS  odpowiedziała, że jeżeli opiekunka ma niepełny etat 
zatrudniana jest na pół roku lub na czas trwania usług opiekuńczych.  
Problemem jest  zatrudnianie opiekunek na 2-3 godz. w różnych środowiskach, 
jeżeli jest to w jednej wsi to jeszcze nie stwarza to większego problemu, gorzej 
gdy  środowiska są w różnych wsiach . Odnośnie wynagrodzenia opiekunek 
otrzymują w tej chwili na cały etat 1386 zł plus stażowe jeżeli opiekunka ma staż. 
Obecnie mamy jedną osobę w Domu Pomocy Społecznej od lipca 2010 roku, 
zagrażała sobie i współmieszkańcom, głównie są kierowane osoby z zaburzeniami 
psychicznymi, otrzymuje ta osoba rentę socjalną  gmina dopłaca co miesiąc  
1890  zł. 
 Więcej uwag i pytań do sprawozdania radni nie zgłosili. 
Rada Gminy jednogłośnie w pełnym składzie Rady 15 radnych  przyjęła 
sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Rybnie  
w 2010 roku. 
 Przewodniczący Rady Gminy  podziękował Pani  Dorocie Zielińskiej 
Kierownik GOPS  i Pani Iwonie Ćwiek Dyrektor SP GZOZ w Rybnie za 
przedstawienie sprawozdań z działalności w 2010  i wyjaśnienia , następnie  
zarządził 10 minutową przerwę do godz. 1100.  
Po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do realizacji kolejnych punktów 
porządku obrad. Przewodniczący Rady Gminy powitał przybyłą na sesję Rady 
Gminy Panią Lucynę Nowakowską – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Jeglii. 
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Ad. pkt 7 
 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
 
 
1. Projekt uchwały w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  

Rybno na lata 2011-2018. 
 
 

 Pani Zdzisława Kanicz – Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiany w 
Wieloletniej   Prognozie Finansowej Gminy wynikają w związku w  
wprowadzeniem zadania w GOPS  na lata 2011-2012  z Projektu Bierność –Nie, 
Aktywność Tak, wydatkowana kwota będzie na przełomie dwóch lat 
w 2011 roku 191.325,00 zł w  2012 roku 108.675 zł. 
Wprowadzenie  II projektu pod nazwą  Juniorzy seniorów żyją aktywnie  w 
wysokości 50.000 zł. w 2011 roku 

Po stronie dochodów i wydatków na 2011 rok te kwoty trzeba było 
wprowadzić łącznie kwotę 241.325 zł. 
 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do proponowanych przez Pana Wójta 
Gminy zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 
2011-2018, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję  
i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2011-2018. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 15   radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr IV1/11  w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Rybno na lata 2011-2018 ( uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 

 
 
 
2. Projekt uchwały w sprawie zmian w  budżecie Gminy Rybno na 2011 rok . 
 
 
 Pani Zdzisława Kanicz - Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła  
proponowane przez Pana Wójta Gminy zmiany w budżecie Gminy Rybno na 
2011 rok.  

Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do proponowanych przez Pana Wójta 
Gminy zmian w budżecie na 2011 rok , w związku z czym Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2011 rok.  
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 15   radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr IV/2/11  w sprawie zmian w  budżecie Gminy Rybno na 
2011 rok  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie  
    w  wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Rybno. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że projekt uchwały był 
analizowany na wspólnym  posiedzeniu Komisji, które pozytywnie zaopiniowały  
projekt uchwały w wersji przedłożonej przez Pana Wójta, następnie otworzył 
dyskusję nad projektem uchwały. W związku z brakiem uwag i pytań  na sesji do 
projektu uchwały Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie  w  wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Gminy 
Rybno. 
 
 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 radnych  
w  sesji brało udział 15   radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” podjęła 
uchwałę Nr IV/3/11  w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie  
w  wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Rybno 
( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Rady Gminy Rybno z dnia  
    28 października 2010 roku  Nr L/49/10 w sprawie określenia na obszarze  
    Gminy Rybno stawek podatku od nieruchomości, zarządzenia poboru podatku 
    od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia  
     inkasentów i określenia  wysokości wynagrodzenia. 
 
  
 Przewodniczący Rady Gminy  wyjaśnił , że Komisje Rady Gminy na 
wspólnym posiedzeniu w dniu 24 lutego 2011r pozytywnie zaopiniowały projekt 
nie wnosząc żadnych uwag ani poprawek.  
Radni na sesji  również nie zgłosili uwag ani pytań  do projekt uchwały         
w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził  
głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy  
Rybno z dnia 28 października 2010 roku  Nr L/49/10 w sprawie określenia na  
obszarze Gminy Rybno stawek podatku od nieruchomości, zarządzenia poboru  
 podatku od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia  
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 inkasentów i określenia  wysokości wynagrodzenia. 
 
        Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 15  radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za”  
podjęła uchwałę Nr IV/4/11  w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy  
Rybno z dnia 28 października 2010 roku  Nr L/49/10 w sprawie określenia na  
obszarze Gminy Rybno stawek podatku od nieruchomości, zarządzenia  
poboru podatku od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa,  
wyznaczenia  inkasentów i określenia  wysokości wynagrodzenia ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu).  
 
 
 
5. Projekt uchwały w sprawie określenia  wzorów formularzy na podatek od  
   nieruchomości, podatek rolny i leśny. 
 
 
 Radni nie zgłosili uwag ani pytań do projektu uchwały w związku z czym 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały  określenia wzorów formularzy na podatek od nieruchomości, 
podatek rolny i leśny. 
 
        Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 15  radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr  IV/5/11  w  sprawie określenia wzorów formularzy na 
podatek od nieruchomości, podatek rolny i leśny ( uchwała stanowi załącznik 
do protokołu). 
 
 
 
  6. Projekt uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia  
      regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
      i placówkach  prowadzonych przez Gminę Rybno. 
 
 
 W związku z brakiem pytań ze strony radnych do projektu uchwały na sesji 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia  
regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach  
prowadzonych przez Gminę Rybno. 
 
        Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 15  radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr IV/6/11  w sprawie  zmieniająca uchwałę w sprawie 
ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
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i placówkach  prowadzonych przez Gminę Rybno ( uchwała stanowi załącznik 
do protokołu). 
 
 
7. Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania  
    Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  na lata 
    2011-2013 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy  wyjaśnił , że Komisje Rady Gminy na 
wspólnym posiedzeniu w dniu 24 lutego 2011r pozytywnie zaopiniowały projekt 
Gminnego Programu Przeciwdziałania w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 
w Rodzinie nie wnosząc żadnych uwag ani poprawek.  
Radni na sesji  również nie zgłosili uwag ani pytań  do projekt Gminnego 
Programu  w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję  
i zarządził  głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 
w Rodzinie  na lata 2011-2013. 
 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 15  radnych , jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr IV/7/11  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy  
w Rodzinie  na lata 2011-2013( uchwała stanowi załącznik do protokołu).  
 
 
 
 
8. Projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania  
    członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Rybnie oraz  
    szczegółowych  warunków jego funkcjonowania. 
 
 
 
 Radni nie zgłosili uwag ani pytań do projektu uchwały , Przewodniczący 
Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie  trybu i sposobu powoływania i odwoływania  członków Gminnego 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Rybnie oraz szczegółowych  warunków jego 
funkcjonowania. 
 
 
         Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 15  radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr IV/8/11  w sprawie  trybu i sposobu powoływania  
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i odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Rybnie 
oraz szczegółowych  warunków jego funkcjonowania ( uchwała stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
 
 
9. Projekt uchwały w sprawie  nadania imienia Szkole Podstawowej w Jeglii. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani Dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Jeglii. 
Pani Lucyna Nowakowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Jeglii wyjaśniła, że  
na wniosek Grona Pedagogicznego, Rady Rodziców i Samorządu  Uczniowskiego 
zostały podjęte   działania mające na celu nadanie imienia i sztandaru  Szkole 
Podstawowej w Jeglii. Rozpoczęto procedurę nadania imienia Szkole na patrona 
wybrano Mikołaja Kopernika, Mikołaj Kopernik mieszkał na terenie 
Województwa Warmińsko Mazurskiego , dzieci odwiedziły grób Mikołaja 
Kopernika, odwiedziły również Frombrok. Dzieci będą mogły brać przykład z 
takiego patrona. Zwróciła się do Rady Gminy o podjęcie tej uchwały. 
 Pan Wójt Gminy dodał, że jest to ostatnia szkoła na terenie gminy, która nie 
miała swojego patrona i sztandaru. Jest to jednocześnie najmniej liczebna szkoła  
i mały przyrost naturalny , nie wiadomo jak potoczą się dalej losy tej szkoły, gdy 
będzie  coraz mniej dzieci. 
Radny Pan Bogdan Kopański stwierdził, że nie jest ważne czy to jest duża czy 
mała szkoła, ważna jest inicjatywa dzieci, rodziców i grona pedagogicznego. 
 W związku z brakiem dalszych uwag i pytań Przewodniczący Rady Gminy 
stwierdził, że akty nadające szkole patrona  zawsze podnoszą rangę  szkoły, po 
czym zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
nadanie imienia Szkole Podstawowej w Jeglii. 
 
        Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 15  radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr IV/9/11  w sprawie  nadania imienia Szkole Podstawowej 
w Jeglii ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
  Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową przerwę do 
godz.1150. 
Po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do realizacji kolejnych punktów 
porządku obrad. 
 
 
 
10. Projekt uchwały w sprawie  uzgodnienia projektu uchwały  Sejmiku  
     Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Welskiego Parku   
     Krajobrazowego. 
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 Przewodniczący Rady Gminy  wyjaśnił , że Komisje Rady Gminy na 
wspólnym posiedzeniu w dniu 24 lutego 2011r  analizowały  temat powiększenia 
terenów Welskiego  Parku  Krajobrazowego  z udziałem Dyrektora tego Parku 
Pana Krzysztofa Główczyńskiego. Komisje pozytywnie zaopiniowały  zamiar 
poszerzenia Welskiego Parku Krajobrazowego o obszar włączony do  sieci Natura 
2000. Następnie otworzył dyskusję nad powiększeniem terenów Welskiego Parku 
Krajobrazowego.  
 W związku z brakiem pytań ze strony radnych do projektu uchwały na sesji 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 
Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  w sprawie Welskiego Parku 
Krajobrazowego. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 15  radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr IV/10/11  w sprawie uzgodnienia projektu uchwały  
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie Welskiego 
Parku  Krajobrazowego ( uchwała stanowi załącznik do protokołu).  
 
 
 
Ad. pkt 8 
  
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
 Radny Pan Edward Wiśniewski  poruszył temat   wypadku jaki miał 
miejsce we wsi Katlewo, gdzie wałęsające się psy zagryzły 5 letnie dziecko. 
Stwierdził,  wszyscy mieszkańcy powinni czuć się winni, gdyż  nie reagowali na 
psy, które luzem biegały po wsi. Trzeba by podjąć stosowne działania, aby już 
nigdy taka tragedia nie miała miejsca. 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że w trakcie zebrań wyborczych sołtysów jest  
poruszany temat wałęsających się psów, będą kierowane pisma do  policji w 
sprawie  wałęsających się psów, będzie prosił, by były kary, jeżeli po  apelach na 
zebraniach nie będzie skutku. Musi być odpowiedzialność dorosłych , aby nie 
powtórzyła się tragedia ze wsi Katlewo. Tworzone są różne rasy psów , karma 
jest modyfikowana, niektóre rodziny mają po kilka psów, a sami mają problem z 
wyżywieniem. Na każdym zebraniu wiejskim  tematem , który podejmował było 
trzymanie psów na uwięzi. 
 Radny Pan Andrzej Kornacki powiedział, że  często na wsie są podrzucane 
psy po okresie wakacyjnym, nie wolno maltretować  zwierząt, ale nie należy 
również popadać w skrajności i bardziej  dbać o psy aniżeli o ludzi.  
Karma dla psów i kotów jest chyba znarkotyzowana, gdyż innego żarcia  taki 
pies, czy kot nie chce, jeżeli  był karmiony karmą..  
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Następnie  radny Pan Andrzej Kornacki  nawiązał do tematu wynagrodzenia dla 
sołtysów, temat był podnoszony przy okazji  ustalania diet dla radnych, jako radni 
otrzymaliśmy odpowiedź od Pana Wójta, że do sprawy wrócimy po zebraniach  
wyborczych sołtysów.  
Pan Wójt Gminy  zapytał radnego skąd wziąć na wszystko pieniądze, już się 
zaczyna rozdawać pieniądze, a subwencja dla gmin jest zmniejszana. 
Radny Pan Andrzej Kornacki powiedział, że należy równo dzielić pieniądze, 
ustalono wynagrodzenie Wójta, diety  dla radnych, była mowa również o 
sołtysach, ale dopiero po wyborach, na dzisiejszej sesji nie ma sołtysów dlatego 
temat chciał podjąć, nie miał złej woli w tej sprawie. 
 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że wybory sołtysów wciąż trwają, 
niepotrzebnie został wywołany temat już dziś, było powiedziane, że po 
zakończeniu  wyborów sołtysów  we wszystkich sołectwach będziemy temat 
omawiać. 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że  wybory sołtysów są przeprowadzone dopiero 
w połowie sołectw, na razie jest tylko  jedna zmiana na stanowisku sołtysa w 
Gralewie-Stacji, została wybrana Pani Irena Domeracka. 
Dodał, że środki unijne się kurczą dlatego chcemy przygotować wnioski  na 
inwestycje , na które można pozyskać fundusze , min. na budowę kanalizacji do 
wsi Koszelewy, na razie nie wiemy czy będzie realizowany nadal projekt 
schetynówki. Musi czuwać nad drobnymi wydatkami, aby nie  stracić  
możliwości na pozyskiwanie większych funduszy przy  pozyskaniu których jest 
wymagany wkład własny. Ponadto w związku z dość mroźną zimą nie wiadomo, 
czy wystarczy  opału  w szkołach i instytucjach. Nikogo nie chce pominąć w 
wynagradzaniu, ale  prosi o rozważne podchodzenie do wydatków. 
 Radny Pan Edward Wiśniewski podziękował  za uregulowanie oświetlenia 
ulicznego na ul 22 Lipca w Rybnie. 
Pan Wójt Gminy stwierdził, że nie wiadomo jak będzie nadal z oświetleniem 
ulicznym , czy nie będziemy musieli  ograniczyć ilości  lamp ulicznych np. co 
druga będzie włączana, ze względu na  zmniejszanie dotacji dla gminy. 
Podziękował radnym za uczestnictwo w zebraniach wyborczych sołtysów i rad 
sołeckich , które odbyły się do tej pory i  zachęcił radnych do udziału w dalszych 
zebraniach, które zakończą się 11 marca 2011 roku. 
 
Ad. pkt. 9 
 
 Po wyczerpaniu porządku obrad  sesji  Przewodniczący Rady Gminy 
 Pan  Marian Ligman   podziękował wszystkim uczestnikom sesji za udział  
i zamknął obrady  IV  sesji Rady Gminy Rybno. 
 
 
 
Protokołowała                      Przewodniczący Rady Gminy  
 
Janina Czubkowska            Marian Ligman 


